
PROTOKÓŁ Nr 10/19
ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mielnik

w dniu 15 kwietnia 2019 roku

Lista obecności członków komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu udział wzięli:
1. Pan Marcin Urbański  – Wójta Gminy Mielnik
2. Pan Marcin Jerzy Czerwiński  – zastępca Wójta
3. Pani Małgorzata Joanna Szymańska  – Skarbnik Gminy
4. Pan Piotr Wysocki  – Sekretarz Gminy
5. Pani Agnieszka Warszycka  – księgowa w GOKSiR
6. Pan Arkadiusz Panasiuk  – pracownik GOKSiR
7. Pani Irena Wysocka  - dyrektor GBP
8. Pani Katarzyna Warszycka  – kierownik GOPS

Obradom  Komisji  przewodniczyła pani  Alicja  Sawczuk  –  Zastępca
Przewodniczącego Rady Gminy

Porządek posiedzenia:

1. Zaopiniowanie projektów uchwał będących przedmiotem obrad VII sesji Rady Gminy
Mielnik:
1) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Siemiatyckiemu na realizację

zadania  „Remont  nawierzchni  bitumicznej  na  drodze  powiatowej  Nr  1785B
Mielnik-Mętna-Adamowo”,

2) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Siemiatyckiemu na realizację
zadania „Przebudowa ulicy Królewskiej w miejscowości Mielnik w ciągu drogi
powiatowej Nr 1784B Radziwiłłówka-Mielnik”,

3) w sprawie zmian w w budżecie gminy na rok 2019,
4) w sprawie wprowadzenia Regulaminu konsultacji społecznych w Gminie Mielnik,
5) w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na zadania związane z ochroną

zabytków i opieki nad zabytkami na terenie Gminy Mielnik,
6) w sprawie zmian w statucie Gminy Mielnik,
7) w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mielnik na rok 2019,
8) w sprawie wstępnego miejsca lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych

na terenie Gminy Mielnik. 
2. Roczne sprawozdanie Wójta Gminy Mielnik za rok 2018 z realizacji zadań z zakresu 

wspierania rodziny oraz potrzeby związane z ich realizacją. 
3. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2018 rok. 
4. Rozpatrzenie informacji z realizacji zadań i wykonania budżetów Gminnego Ośrodka 

Sportu i Rekreacji oraz Gminnej Biblioteki Publicznej za 2018r. 
5. Ocena przygotowania GOKSiR do sezonu 2019r. i analiza kosztów za 2018r. 
6. Sprawy bieżące. 

Do punktu 1(1).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej
Powiatowi Siemiatyckiemu na realizację zadania „Remont nawierzchni bitumicznej na drodze
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powiatowej Nr 1785B Mielnik-Mętna-Adamowo”.

Komisje  jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały  projekt
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Siemiatyckiemu na realizację zadania
„Remont nawierzchni bitumicznej na drodze powiatowej Nr 1785B Mielnik-Mętna-Adamowo”.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 1(2).

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej
Powiatowi Siemiatyckiemu na realizację zadania „Przebudowa ulicy Królewskiej w miejscowości
Mielnik w ciągu drogi powiatowej Nr 1784B Radziwiłłówka-Mielnik”.

Pan Wójt  poinformował, że kanał burzowy w ulicy wykona powiat, my przełożymy wodociąg.
Cała inwestycja  zakończona zostanie  w 2020 roku. Prowadzilismy rozmowy z PGE w sprawie
wykonania zamiennego oświetlenia.

Pan radny Leszek Karbowski zapytał czy wszystkich prac nie można wykonać jednym ciągiem.

Pan radny Kazimierz Tobota wskazał inne miejsca na tej drodze wymagające naprawy.

Pan Wójt odpowiedział, że nie jest to możliwe, powiat nie ma na to pieniędzy. Nakładki na drogę
będą robione w najgorszych miejscach (dotyczy to drogi do Mętnej), na tę drogę posiadamy gotowy
projekt. Nie jest nas stać na samodzielną naprawę dróg powiatowych, musimy myśleć o środkach
na ulicę Białą, która jest gminną drogą i trzeba ją zrobić.
Na pytanie pana radnego Kamila Zalewskiego o to kiedy rozpoczęłyby się prace na na drogach
powiatowych Wojt odpowiedzial, że byłby to sierpień -wrzesień br.

Komisje  jednogłośnie,  przy  obecnosci  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały  projekt
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Siemiatyckiemu na realizację zadania
„Przebudowa ulicy  Królewskiej  w miejscowości  Mielnik  w ciągu  drogi  powiatowej  Nr  1784B
Radziwiłłówka-Mielnik”.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 1(3).

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budzecie gminy na rok
2019.

Pani radna Teresa Sztejmiec zapytała o pozycję „droga do uzdrowiska”.

Pani  Skarbnik wyjaśniła,  że  jest  to  szereg  działań  związanych z  planowanym uzdrowiskiem  
w Mielniku.

Odnosnie zakupu lampy do zabijania bakterii w wodociagu pan Wójt poinformowal, że taką lampę
zamontowano w Siemiatyczch i od tej pory nie było tam bakterii. Mamy nadzieje, że montaż lampy
weliminuje problem bakterii coli w naszym wodociągu.
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Pan  radny  Leszek  Karbowski  zapytał  czy  w  sytuacji  kiedy  problem  z  wodą  pojawiał  się
kilkakrotnie, podjęto dzialania aby znaleźć „truciciela” wody.

Pan Wojt Gminy – dyrektor Szeweluk podjął kroki aby znaleźć źródło zanieczyszczeń. Robimy
częściej  badania  wody,  sprawdzamy  oczyszczalnię  w  Adamowie.  Jeśli  znajdziemy  źródło
zanieczyszczeń, wyeliminujemy je.

Pan  radny  Jarosław  Selwestrowicz zauważył,  że  może  należy  zmienić  źródło  poboru  wody,
przejść do innej studni głębinowej.

Pani Skarbnik poinformowała, że w w związku z zanieczyszczeniem wody duże kwoty z budżetu
w roku ubiegłym i  bieżącym wydaliśmy na zakup wody butelkowanej  dla  mieszkańców. Za tę
kwotę możemy kupić lampę antybakteryjną.

Pan radny Leszek Karbowski zapytał kto pisze wnioski aplikacyjne o pieniądze.

Pani Skarbnik odpowiedziała, że zlecamy to firmom zewnętrznym.

Pan kierownik Tomasz Gorochowicz poinformował, że wniosek stanowi spore opracowanie  -
studium wykonalności plus sam wniosek. Firmy zewnętrzne, które to robią, wiedzą jak to zrobić
dobrze.  Jest  możliwe  aby  pisać  wnioski  w  Urzędzie,  ale  organizacyjnie  nie  jesteśmy  do  tego
przygotowani. Mniejsze wnioski staramy się pisać sami, większe zlecamy firmie zewnętrznej.

Pan radny Jarosław Selwestrowicz zapytał, czy inne gminy mają zatrudnione osoby do pisania
wniosków.

Pan Wójt odpowiedział, że nie mają, może powiat ma lub miasto na prawach powiatu.

Pani Skarbnik poinformowała, że własnymi siłami przygotowujemy raport o stanie gminy, choć
otrzymaliśmy wiele ofert  sporzadzenia raportu za pieniądze.  Są rzeczy, które jesteśmy w stanie
zrobić we własnym zakresie i robimy je.

Pan Wójt odpowiedzial na pytania radnego Jarosława Selwestrowicza nt. wpływów do budżetu
oraz odkupienia budynku po sklepie w Moszczonie Królewskiej. Poinformował, że po negocjacjach
z właścicielem działki „utargował„ 2 tys.zł. - z 50 tys. na 48 tys.zł. Czeka teraz na ruch funduszu
sołeckiego,  proponuje  podzielenie  kosztów  zakupu  w  proporcji  50:50.  Tak  umawiano  się  na
zebraniu sołeckim we wsi.

Komisje  jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały  projekt
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2019.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 1(4).

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  wprowadzenia  Regulaminu
konsultacji społecznych w Gminie Mielnik.

Pan Wójt poinformował, że otrzymaliśmy grant w wysokości 42 tys.zł. na prace planistyczne. W 
ramach tego grantu przeprowadzimy konsultacje społczne w sprawie planu, kupimy ploter, zrobimy
dronem z góry zdjęcia gminy. W ramach projektu chcemy uruchomić smsowe powiadomienia 
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mieszkańców o wszystkich ważnych rzeczach w gminie np.przypomnienie o zaleganiu w podatkch, 
śmieciach itp. Koszt takich powiadomień wyniesie 49 zł. miesięcznie.

Komisje  jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały  projekt
uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu konsultacji społecznych w Gminie Mielnik.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 1(5).

Pan Sekretarz przedstawił projekt uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na
zadania związane z ochroną zabytków i opieki nad zabytkami na terenie Gminy Mielnik.
Poinformował o wprowadzonych poprawkach do projektu uchwały.

Pan radny Kazimierz Tobota zaproponował aby zapytać proboszczów o ich potrzeby w zakresie
renowacji obiektów zabytkowych.

Pan Wójt odpowiedział, że nie możemy tego robić, ponieważ projekt uchwały nie dotyczy tylko
parafi, jest skierowany do szerszego grona odbiorców.

Pan radny Kamil Zalewski wyraził zadowolenie, że w projekcie uchwały są zapisy mówiące o
zabytkach i nie jest to skierowane tylko do parafii.

Komisje  jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały  projekt
uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na zadania związane z ochroną zabytków
i opieki nad zabytkami na terenie Gminy Mielnik.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 1(6).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w statucie Gminy Mielnik.

Pan radny Leszek Karbowski  sprzeciwił się proponowanym zapisom statutu. Stwierdził, że nie
można ograniczać radnym możliwości odczytania zgłoszonych na sesji interpelacji.

Komisje 6 głosami przeciw, przy 8 głosach wstrzymujących się, odrzuciły przedstawiony
projekt uchwały w sprawie zmian w statucie Gminy Mielnik.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 1(7).

Pan Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w sprawie  przyjęcia  programu opieki  nad
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mielnik na
rok 2019.

Pan  radny  Paweł  Pura poinformował,  że  na  terenie  sołectwa  Maćkowicze  błąkają  się  dwa
bezpańskie psy.

Pan Tomasz Gorochowicz stwierdził, że trudno jest ustalić który pies jest bezdomny.
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Komisje  jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały  projekt
uchwały w sprawie przyjęcia  programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mielnik na rok 2019.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 1(8).

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  wstępnego  miejsca  lokalizacji
nowych przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Mielnik.

Komisje  11  glosami  za,  przy  3  głosach  wstrzymujących  się,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie wstępnego miejsca lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych
na terenie Gminy Mielnik.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 2.

Pani Katarzyna Warszycka – kierownik GOPS przedstawiła roczne sprawozdanie Wójta Gminy
Mielnik za rok 2018 z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz potrzeby związane z ich
realizacją. 

Pani  radna  Alicja  Sawczuk zapytała  o  program  „Dobry  Start  oraz  o  zatrudnienie  asystenta
rodziny. Czy nie ma w Gminie Mielnik takich rodzin i potrzeby zatrudnienia asystenta?

Pani  kierownik  Katarzyna  Warszycka -  program  „Dobry  Start”  jest  rządowym  programem
wsparcia rodziny. Jest to 300 zł jednorazowego wsparcia dla wszystkich uczniów rozpoczynających
rok szkolny. Rodziny otrzymają świadczenie bez względu na dochód. Świadczenie przysługuje raz
w  roku na  dziecko  uczące  się  w  szkole,  aż  do  ukończenia  przez  nie  20.  roku  życia.  Dzieci
niepełnosprawne, uczące się w szkole,  otrzymają świadczenie  do ukończenia  przez nie 24 roku
życia. 
Jeśli chodzi o asystenta rodziny, to na terenie gminy jest kilka takich rodzin, jednak pracownik
socjalny nie zawnioskował o zatrudnienie asystenta rodziny.

Pan Marcin Czerwiński - Zastępca Wójta
Wyjaśnił zasady zatrudnienia asystenta rodziny. Może on być zatrudniony na wniosek pracownika
socjalnego  lub  postanowieniem  sądu.  Rodzina  musi  wyrazić  zgode  na  zatrudnienie  asystenta
rodziny. Pracownik socjalny jest tylko urzędnikiem, asystent może wejść o każdej porze do domu
rodziny i sprawdzić jej funkcjonowanie. Zatrudnianie asystentów rodziny jest zadaniem własnym
gminy.

Komisje przyjęły do wiadomości roczne sprawozdanie Wójta Gminy Mielnik za rok 2018 z
realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz potrzeby związane z ich realizacją. 

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 3.

Pani  Katarzyna  Warszycka  –  kierownik  GOPS przedstawiła  sprawozdanie  z  działalności
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2018 rok.
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Komisje przyjęły do wiadomości sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy
Społecznej za 2018 rok.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 4.

Pani Agnieszka Warszycka – księgowa z GOKSiR i pani  Irena Wysocka – dyrektor GBP
przedstawiły  informację  z  realizacji  zadań i  wykonania  budżetów Gminnego Ośrodka  Sportu  i
Rekreacji oraz Gminnej Biblioteki Publicznej za 2018r. 

Pan  radny  Jarosław  Selwestrowicz zapytał,  czy  z  nowoczesnych  form  czytelnictwa  –
audiobooków chętnie korzystają czytelnicy.

Pani dyrektor  odpowiedziała, że nie ma zbyt dużego zainteresowania audiobookami, czytelnicy
preferują tradycyjne książki.

Komisje  przyjęły  do  wiadomości  informację  z  realizacji  zadań  i  wykonania  budżetów
Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji oraz Gminnej Biblioteki Publicznej za 2018r. 

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 5.

Pan Arkadiusz Panasiuk - pracownik GOKSiR przedstawił ocenę przygotowania GOKSiR do
sezonu 2019 r. i analizę kosztów za 2018r. 

Pan Jarosław Selwestrowicz zapytał czy GOKSiR pozyskuje zewnętrzne środki na organizowane
imprezy.

Pan Arkadiusz Panasiuk odpowiedział twierdząco i przedstawił przykład pozyskanych środków –
środki  na  usługi  promocyjne w kwocie 28.178,00 zł.  Złożono wniosek o środki  na wykonanie
muralu na budynku ODZM, częściowo finansujemy z budżetu GOKSiR maraton kresowy.

Pan Marcin Czerwiński - Zastępca Wójta wyjaśnił, że jest to ważna impreza i byłaby duża strata
aby z  niej  zrezygnować,  zwłaszcza  w sytuacji,  kiedy Mielnik  aspiruje  do  miana  miejscowości
turystycznej.

Komisje przyjęły do wiadomości ocenę przygotowania GOKSiR do sezonu 2019r. i analizę
kosztów za 2018r. 

(w zał. na str..............prot.)

Pan Arkadiusz Panasiuk zaprosił zebranych na koncert chóru z Finlandii, który odbędzie się w
dniu 10 manja br. w ODZM.

Do punktu 5.

Irena Wysocka – dyrektor GBP poinformowała zebranych o możliwości uczesniczenia w dniach
26-27 kwietnia br. w szkoleniu z wystąpień publicznych.
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Pani  radna  Teresa  Sztejmiec poinformowała,  że  KGW  z  Radziwiłłówki  napisało  i  złożyło
wniosek o środki na korowaj agrarny. Poprosiła także o pocięcie drzewa przy świetlicy, sprzątnięcie
drzewa mieszkańcy zalatwią we własnym zakresie.

Pan radny Kazimierz Tobota zwrócił się o usunięcie pni po ścietych lipach na chodniku, w pasie
ulicy Brzeskiej. Zapytał o zakres pracy koparki na Rubinku.

Pan Wójt odpowiedział, że pieńki w ilości 60 sztuk zostaną usunięte, koszt wynajęcia firmy do
tego zadania wyniesie 12 tys.zł.

Pan Tomasz Gorochowicz wyjaśnił, że koparka na Rubinku pracowała przy wyprofilowaniu rowu,
ponieważ nadzór budowlany nie przyjąłby wcześniej wykonanych tam prac.

Pan radny Paweł Pura poprosił o załatanie dziur na drodze gminnej w sołectwie Maćkowicze.

Pan radny Wiesław Remesz zapytał na jakim etapie są prace przy oznakowaniu skrzyżowania
dróg  w  Homotach.  Minęło  pół  roku  od  zgłoszenia  tego  problemu,  ostatnio,  z  powodu  braku
oznakowania, karetka pogotowia nie mogła trafić do chorej osoby.

Pan Jarosław Selwestrowicz zapytał  kiedy zostaną naporawione urządzenia na placu zabaw w
Moszczonie Królewskiej.
Zapytał również, czy to gmina poniesie koszty ustawienia przystanku.

Pan Sekretarz odpowiedzial,  że  w przypadku  zgody  Zarządu Województwa na  przystanek,  to
Zarząd musi mieć środki na budowę zatoczki przystankowej, my będziemy musieli pokryc koszty
budowy wiaty przystankowej.

Pan radny Jerzy Weremjewicz poinformował o tarasowaniu i zastawianiu samochodami drogi
przez turystów z Warszawy oraz puszczaniu przez przyjezdnych dużych psów luzem, co powoduje
straszenie zwierzyny leśnej.

Pan radny Kamil Zalewski zapytal o możliwość udostępnienia repatriantom stojącego pusto od 8
lat  mieszkania komunalnego w Tokarach. 

Pan Sekretarz Gminy poinformował, że wprowadzona w 2017 r. zmiana ustawy o repatriacji daje
w tej sprawie duże możliwości dla gmin, między innymi zwrot za mieszkanie w wysokości 180
tys.zł. 4 rodziny były zainteresowane, obecnie część z nich zrezygnowała. W MSWiA powiedziano
nam aby załatwiać te sprawy samodzielnie, nie szukać chętnych w prowadzonej przez resort bazie
"RODAK". Decyzja w tej sprawie należy do rady gminy.
Na pytanie pana radnego Karbowskiego dotyczące pracy dla repatriantów odpowiedział, że mamy
obowiązek osobom repatriowanym przez 2 lata zapewnić taką pracę. Przybliżył radnym historię
rodziny Sikorskich, którzy przyjechali do nas z Kazachstanu w 2009 roku.

Pan Wojt Gminy poinformował radnych o następujących sprawach:
1) Aresztowano p.  Eryka S,  potencjalnego inwestora w gminie.  W związku z  tym cofamy

przetarg na działke pod Trylogię.
2) Wykonalismy ogrodzenie Góry Zamkowej.
3) Do konca  kwietnia  br.  powinien  zostać  sporzadzony raport  kończący audyt  w Urzędzie

Gminy.
4) Podpisano umowę na fotowoltaikę dla Zespołu Szkół, GOKSiR i oczyszczalni ścieków.
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5) Podlaska Konserwator Zabytków przedłużyła do końca maja br. wydanie decyzji w sprawie
Góry Zamkowej.

6) Podjeliśmy temat utwardzenia 2 arów działki przy Usześciu, jest to naprawa zaniedbania
powstałego przy budowie ulicy Duboisa.

Pan Marcin Czerwiński – Zastępca Wójta Gminy poinformował, że w dniu jutrzejszym odbędzie
się spotkanie warsztatowe w sprawie animacji  lokalnej,  w trakcie którego wspólnie  poszukamy
pomysłów i  sposobów na realizację  ciekawych działań społecznych na  terenie  Gminy Mielnik.
Spotkanie  poprowadzi  trenerka  pani  Katarzyna  Kamecka-Lach.  Będziemy  zastanawiać  się  co
można zrobić bez pieniędzy, jak założyć fundację, jak ją prowadzić, jak rozliczyć. Poznamy dobre
przykłady  działań  społecznych.  Punktem  zaczepienia  może  być  powstanie  pralni  w  formie
spółdzielni socjalnej, np. GOKSiR 11 tys.zł. oddaje na pranie pościeli. Chcemy zainicjować takie
działania,
Pan Wójt zaprosil obecnych do udziału w tym spotkamniu.
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